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(ČT1, 24.2.2015, Události)

Aneta SAVAROVÁ, moderátorka: 
Prezident Miloš Zeman vysvětloval své nedávné výroky zástupcům Národní rady osob se zdravotním 
postižením. Týkaly se toho, že děti s určitým handicapem by neměly chodit do tříd s těmi zdravými. Teď 
uvedl, že neměl namysli všechny postižené, ale pouze ty s vážným mentálním handicapem. V lednu řekl, 
že není příznivcem inkluze. Jeho slova kritizovali někteří rodiče. Na druhou stranu třeba organizace 
nevidomých a slabozrakých s nimi souhlasila. 

Tereza SCHEJBALOVÁ, redaktorka: 
Jitka SZÁSZOVÁ, redaktorka: 
redaktorka: 
Šestadvacetiletý Karel Chlouba trpí spinální svalovou atrofií. Zkušenosti má jak z běžné školy, tak z té pro 
postižené. 

Karel CHLOUBA, student Univerzity Karlovy: 
Je tam hodně jako by znát to, že člověk nemá zkušenost s tím, s tím normálním kolektivem a ten 
normální kolektiv nemá zkušenost s ním. 

Tereza SCHEJBALOVÁ, redaktorka: 
Jitka SZÁSZOVÁ, redaktorka: 
redaktorka: 
Mezi zdravými školáky je prý víc motivovaný. Teď studuje vysokou školu a chystá se na studijní pobyt do 
Německa. Kvůli inkluzi ve vzdělávání přijeli dnes sem na Pražský hrad zástupci Národní rady osob se 
zdravotním postižením. S prezidentem Zemanem chtěli mluvit o jeho nedávných výrocích. 

Miloš ZEMAN, prezident republiky: 
Jednou jsem chtěl být zdvořilý a nevyplatilo se mi to, jo, protože jsem mluvil o handicapovaných a myslel 
jsem tím mentálně postižené. 

Tereza SCHEJBALOVÁ, redaktorka: 
Jitka SZÁSZOVÁ, redaktorka: 
redaktorka: 
Mluvit přímo o mentálně postižených prý Zemanovi přišlo kruté. 

Klára LAURENČÍKOVÁ, předsedkyně, Česká odborná společnost pro inkluzivní vzdělávání.: 
To, co bychom opravdu velmi potřebovali od pana prezidenta, je možná daleko více nějaká větší pomoc v 
prosazování systémových změn, aby opravdu co největší množství běžných škol bylo dobře připravených 
na vzdělávání dětí se znevýhodněním. 

Tereza SCHEJBALOVÁ, redaktorka: 
Jitka SZÁSZOVÁ, redaktorka: 
redaktorka: 
Prezident se zástupci postižených mluvil i o důležitosti pedagogických asistentů a o vzdělávání 
handicapovaných v praxi. 

Václav KRÁSA, předseda, Národní rada osob se zdravotním postižením: 
Já jsem vysvětloval panu prezidentovi, a to ho velmi zaujalo, že může být třeba speciální třída v normální 
škole, aby se ty děti vzájemně poznávaly. 

Tereza SCHEJBALOVÁ, redaktorka: 



Jitka SZÁSZOVÁ, redaktorka: 
redaktorka: 
Inkluzi z vlastní zkušenosti zná Petra Valentová a její syn, s Aspergerovým syndromem, což je specifický 
druh autismu. Kvůli kvalitní inkluzivní škole se přestěhovali z Ústí nad Labem do Prahy. 

Petra VALENTOVÁ, matka dítěte s Aspergerovým syndromem, Rodiče za inkluzi: 
V Ústí navrhovali, že by ho vlastně zařadili do, do dyslektický třídy kvůli tomu špatnýmu úchopu tý tužky, 
a vlastně začali jako by mi říkat, že on teda není autista, ale že je dyslektik, dysgrafik, dys ... Prostě 
všechny možný poruchy dys. A já jsem s tím nesouhlasila. 

Tereza SCHEJBALOVÁ, redaktorka: 
Jitka SZÁSZOVÁ, redaktorka: 
redaktorka: 
Stěhování nelituje. Synovi se v nové škole daří, a to je pro ni nejlepší satisfakce. Tereza Schejbalová a 
Jitka Szászová, Česká televize. 
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